

# 國立臺灣體育運動大學 106 學年度學雜費收費標準

( National Taiwan University of Sport Tuition and Fees 2017 )

## 研究所/碩士班 Graduate

單位:TWD(元)

各項費用 Rates		學雜費 基 數 Tuition & Fees	學分費 Credit Fees (Per Credit)
學生類別 Student Status			
一般生 <sup>1</sup> full-time		12,000	1,400
在職專班 <sup>2</sup> part-time		12,000	3,500
在職專班 延修生 part-time extended study	9 學分(含)以下 <sup>3</sup> 9 or fewer credits	0	3,500
	10 學分(含)以上 10 or more credits	12,000	3,500

備註：1. 研究生跨修其他學制課程，均以「開課單位」為收費標準。

2. 在職專班學生修課一律以「身分別」為收費標準。

3. 在職專班延修生(指碩士班五年級以上者)，凡修習 9(含)學分以下者，不收取學雜費基數。

Notes: 1. Graduate students taking courses in other programs are charged credit fees based on the rate of the program.

2. Part-time students taking courses in the full-time program are charged credit fees based on their enrollment status.

3. Part-time students who extend their study to the fifth academic year (and over) and take 9 or fewer credits are not liable for tuition & fees.

## 大學部 Undergraduate

單位:TWD(元)

各項費用 Rates		學費 Tuition	雜費 Miscellaneous Fees	學分費 (每學分) Credit Fees Per Credit	跨修其他學制之課程學分費(每學分) Credit Fees for Inter-Program Courses (Per Credit)	
學生類別 Student Status					教育學程 Educational Program	四年制 學士進修班 Bachelor of Continuing Education Four-Year Program
一般生 full-time		14,130	8,850	/	/	/
延修生 extended study (修習教育學程 學分數另計)	9 學分(含)以下 9 or fewer credits	/	/	學科 870 術科 1,740 academic subjects 870 non-academic subjects 1,740	870	學科 1,680 術科 1,740 academic subjects 1,680 non-academic subjects 1,740
	10 學分(含)以上 10 or more credits	14,130	8,850	/	/	/

備註：一般生至其他學制修課，均以「開課單位」為收費標準。

Note: Students taking courses in other programs are charged credit fees based on the rate of the program.

## 進修教育中心 Center for Continuing Education

單位:TWD(元)

各項費用 Rates 學生類別 Student Status	學分學雜費(每學分) Tuition & Credit Fees Per Credit		跨修其他學制之課程學分費 (每學分) Credit Fees for Inter-Program Courses (Per Credit)	
	學科 academic subjects	術科 non-academic subjects	大學部. Undergraduate	教育學程 Educational Program
四年制學士進修班 Bachelor of Continuing Education Four-Year Program	1,680	1,740	學科 1,680 術科 1,740 academic subjects 1,680 non-academic subjects 1,740	870

## 大陸學生及外國學生 Mainland China and International Students

單位:TWD(元)

各項費用 Rates 學生類別 Student Status	學費 Tuition	雜費 Miscellaneous Fees	學分費 Credit Fees Per Credit	備註 Notes
學士班 Undergraduate	35,700	17,800	1,900	第 1~4 年應繳全額學雜費， 第 5 年起僅繳交雜費，學分費另計。 ● Students must pay full tuition and miscellaneous fees for the first four academic years. ● Starting from the fifth academic year, students are only liable for miscellaneous fees. Credit fees are calculated separately.
碩士班 Graduate	35,500	17,500	0	第 1~2 年應繳全額學雜費， 第 3 年起僅繳交雜費，但有修學分者， 則應繳納全額學雜費。 ● Students must pay full tuition and miscellaneous fees for the first two academic years. ● Starting from the third academic year, students are only liable for miscellaneous fees, but students who are still taking courses have to pay full tuition and fees.

備註：

- 1.外國學生收費標準經教育部 100 年 8 月 23 日臺文(二)字第 1000149706 號書函核定。
- 2.大陸地區及外國學生學雜費收費標準依據本校 100 年 6 月 8 日 99 學年度第 6 次校務基金管理委員會會議決議通過。

## 其他說明：以下規定適用所有學制學生

1. 每學期學生平安保險費：以招標金額計算。
2. 每學期資訊網路使用費：200 元。  
(依據本校 104 年 3 月 25 日 103 學年度第 2 次校務會議決議通過之資訊網路使用費收費要點辦理)。
3. 每學期宿舍費：6,000 元。  
(依據本校 101 年 6 月 25 日 100 學年度第 2 學期期末學生事務會議決議辦理)。
4. 「復學生」、「延修生」按所復讀、延修學年度之學制或班別為收費標準。
5. 延修生修習下列 0 學分課程收費標準如下：  
(依據本校 106 年 4 月 19 日 105 學年度第 4 次教務會議決議辦理)。
  - (1) 國防教育課程、服務學習課程：1 學分之學科學分費。
  - (2) 體育學系實習(一)、(二) 課程：1 學分之術科學分費。
6. 其他收費標準：一般生至在職專班或進修教育中心修課，均以「開課單位」為收費標準。

## Notes: The followings apply to all students

1. Fees for insurance are subject to change.
2. Internet Service fee: TWD\$200 per semester
3. Dormitory fee: TWD\$6,000 per semester
4. Students who extend their study are charged according to the year and the program enrolled.
5. Delayed-graduation students enrolled in zero-credit-hour courses are charged based on the following principles:
  - (1) Defense education course or service-learning course:  
One credit hour fee of academic courses.
  - (2) Physical Education department's internship I or internship II course:  
One credit hour fee of non-academic courses.
6. Others: Full-time students taking courses in the part-time program or at the center for continuing education are charged credit fees based on the rate of the program.